
 F.I.P.S.M. 

FEDERATION INTERNATIONALE DE LA PECHE SPORTIVE EN MER 

 F.I.P.S.M., ASBL 

 

Affiliée à la Confédération Internationale de la Pêche Sportive – C.I.P.S. 

Membre de « SportAccord » 

Registre de Commerce et des sociétés de Luxembourg F7236 

Precisions concerning the rules FIPS-Mer 2025 

In force after the General Assembly 2025  

 

In RED to remove from the rules 

In GREEN to add to the rules (precisions) 

General Rules 

 
Pag. 20 4.15  REMOVE 
At the training (boat angling) or (shore angling), the team captain may interact directly with the  
team members. Also, he may participate at the fishing action. 

 

 
Pag. 22 5.15 REMOVE 
For the practice day each team will draw for a boat (depending on the number of anglers and the size of 
the boats). There is no draw for places on the boats. The team members will be on the same boat  

 

Page 23 art. 7.02 
 
The competition beaches for shore angling must be indicated in the brochure.  
The zones cannot be changed, except in the case of written security arrangements ordered by the local 
authorities for safety reasons or as a result of extreme high tide or bad weather conditions, the 
International Jury , in collaboration with the organizer, may change the zone. 
The choice of the beaches is an organizational matter but outmost 1 (one) week ahead of the start of the 
Championship the organization is obliged to announce the outmost of 4 competition beaches to provide 
the teams to gather the right information by practice on these beaches. The sequence of the four 
competition beaches must be announced during the captains meeting.  
It is advisable to use each beach for one of the four competition days (+ practice day).  
 If the same beach is used for two or more matches, the fishing positions must always be at the same 
places.  
 
The fishing sectors and fishing zones, with GPS coordinates, must be indicated on a nautical chart and 
inserted in the brochure.  
 
The confirmation of the zones or the modifications will have to be communicated to the FIPS-M secretariat 
for publication on the website one week before the beginning of the championship. 
 

• The sectors and the areas have to be shown on a sea map. 

• The access to the angling places must be indicated. The zones and sectors cannot be changed. 

• The Angling Zones for Boat Angling cannot exceed a length of 3 miles x 3 miles 



• For Light Tackle Boat Angling the approved national areas will be used at the different venues with                
a restriction of 1NM from shore. 

• During the fishing, the boats must keep a minimum distance of 120 meters to each other and to the 
coast 

 

Page 24 art 8.03                                                                                                                                                                    

The use of any bait not provided by the organizer or those provided on previous days will result in 

disqualification. That is not applied to artificial bait/lures. 

Page 26 Art 10 
If a team withdraws during the round, it will be considered "absent" and will not appear in the ranking of 
that day (respectively final ranking). 

 

Pag. 26 12  

 In the case of a complaint the jury meets at the latest one hour after the announcement of the results and 
takes a decision after one hour of deliberations. The decision is binding for each one. 

 

Annexe 

The use of any bait not provided by the organizer or those provided on previous days will result in 

disqualification. That is not applied to artificial bait/lures. 

 

Boat Angling Rules 

    
Page 4 Art.B6 
Any changes of a team’s registration whether it will be the names or the reserve must be communicated to 
the delegates of FIPS-M and to the organiser on arrival that means the evening as quick as possible, latest 
before the captains meeting. 

 
Page 4 Art. C2 
2. The construction of the trace is free, it is possible to use on the hook-lines attractive materials, like bright 
spoons, octopus, coloured floating or non-floating pearls (maximal size 15 mm), coloured feathers, 
fluorescent parts and so on.  
The hooks must be baited with natural baits provided. It is allowed to use an elastic band for fixing the baits 
on the hook. The hook-line is the part of the trace with the hooks. The length of the trace cannot exceed 
the length of the used rod and the trace can be made of metal wire.  
The competitor may have in the tackle box reserve hook lines as well as clips without baits. 
 
If a team withdraws during the fishing day, it will be considered "absent" and will not appear in the ranking 
of that day (respectively final ranking). 
 
Validity of captures:  
Add to point 23 page 7 
To be valid, all fish, except Conger Eels, must be inside the boat. 
 

Chapitre C point 5 

 



For angling from anchored boat only those natural baits are allowed, which are distributed on that precise 
competition day by the organizer in equal quality and sufficient quantity to all competitors before the start 
of the competition day. 

 

N Annexes 

The use of any bait not provided by the organizer or those provided on previous days will result in 
disqualification. 

 

The steward is part of the competition and must respect the competition rules (e.g. not smoking) 

 

Shore Angling Rules  
 
Page 3 , chapter 6: 

Youth All shore championships (U16 and U21) must be fished in the hours of daylight  Championships for 
Adults and should begin at least one hour before dark(sunset). 

All Shore Championships must be held in daylight and must end at maximum at sunset 

 

Shore Angling rules E, chapter 22 

     

                                             Maximun diameter leadpart  12 mm. 

 
 
 
 
 
Page 5 point 1 
The competition beaches for shore angling must be indicated in the brochure.  
Only due to safety reasons (see 7.02) or as a result of extreme high tide or bad weather conditions,  
The fishing sectors must be indicated in the brochure.  
The choice of the beaches is an organizational matter but outmost 1 (one) week ahead of the start of the 
Championship the organization is obliged to announce the outmost of 4 competition beaches to provide 
the teams to gather the right information by practice on these beaches. The sequence of the four 
competition beaches must be announced during the captains meeting.  
It is advisable to use each beach for one of the four competition days (+ practice day).  
 If the same beach is used for two or more matches, the fishing positions must always be at the same 
places. The zones cannot be changed, except in the case of written security arrangements ordered by the 
local authorities. The beaches can only be changed by the International Jury in corporation with the 
organization.The confirmation of the zones or the modifications will have to be communicated to the FIPS-
M secretariat for publication on the website one week before the beginning of the championship. 

• The sectors and the areas have to be shown on a sea map. 

• The access to the angling places must be indicated. 

12mm 



 

If a team withdraws during the fishing day, it will be considered "absent" and will not appear in the ranking 
of that day (respectively final ranking). 
 

L  Annexes + Art 36 (page 7) + Art 9 (page 9) 

The use of any bait not provided by the organizer or those provided on previous days will result in 
disqualification. 

 

 

Float Angling 

 
Construction of the line 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

Kayak Fishing 

1. Fishing zone 

The fishing zone must be marked out with 4 clearly visible buoys and must be of sufficient size to allow 
kayaks to fish. Each competitor will receive a map of the fishing zone with the coordinates of the four 
points. A reserve area must be set aside in case of a sudden change in the weather. 

The steward's boat, present at all times in the fishing zone, will give the signal for the start and end of the 
round and must specify the VHF channel for communications. The organizer must provide a safety boat 
for every 12 participating kayaks. 

 

If a team withdraws during the fishing day, it will be considered "absent" and will not appear in the ranking 
of that day (respectively final ranking). 
 

  

Line 

Float 

Lead 

Hook 

YES 
Line 

Float 

Lead 

Hook 

NO 



Big Game 

 
Page 4 art. 3.5 

It is possible to replace a team member before the start of each competition day. The replacement must be 

notified to the International Jury. 

Any changes to the entry list must be communicated to the organizer when the delegations arrive, at the 

latest before the captains' meeting. The national federation must indicate the name of the reserve angler 

when registering the team (1 reserve angler per team). The captain may be registered as reserve angler. 

Page  6 art.6.2 

The measuring stick must show two measurements with different colors, separated by 25 cm to establish 

the minimum size of the fish. The first color for catches with natural baits and the second, 25 cm apart, for 

catches with artificial lures. 

 

 

 

 

 

Page 6 art.6.4       Fish measurement 

 

 

 

 
 

Page 7 art 7.02 Exception: correct and partly replace with : 

However, if an angler is still fighting a fish, which was hooked before the end of the competition, the 

continuation of the fight with the fish and the name of the angler has to  be announced by radio. 

All the other lines must be taken immediately out of water, and removed from the railing of the boat. 

The steward must immediately communicate the time of the release, which must be no more than 1 

hour after the official end of the match. Consequently, the jury will calculate and communicate by 

radio the time to return to port. 

 

Page 8 art 8.1  

The organizer of a CIPS - FIPS/M competition must provide all competitors with natural baits of the same 

quality and quantity for the training and for the competition. Baits will be distributed by drawing lots. The 

use of bait not distributed by the organizer, or additional bait from previous days, will result in 

disqualification for the day and consequently for the final ranking. (This does not apply to artificial lures). 

 

Minimum size (natural bait) 

25 cm 

Minimum size (artificial lures) 

 

Measure 



Page 9 art. 10.3  to add at the end 

If a team withdraws during the fishing, it will be considered “absent” and will not appear in that day's 

ranking (respectively final ranking). 

 

Page 10  B. Fishing by Trolling to add a point 4 

Casting the bait is not allowed 

 

Page 14 art 6.3 For all categories, the length of the leader is limited to 9 metres. 

• For fishing with artificial lures, the leader may be made of a single piece of line. 
• For fishing with natural baits, the leader must be made of two pieces of line of different strengths. 

The section of leader material with the least amount of breaking strain must be in connection with 
the hook. This part may not measure more than one (1) metre overall (= “fuse” = breaking part). 

 

Art 17.10 

A fish is valid if it has been well identified near the boat and the leader has been touched by both hands 

documented by a continuous video. 

Underwater images will not be taken into consideration. Images taken with smartphones must be 

transferred to a memory card for examination on the computer. Images presented on the smartphone will 

not be considered. 

 

ANNEX 

If a team withdraws during the fishing day, it will be considered "absent" and will not appear in the ranking 

of that day (respectively final ranking).  



Proposals for the rules 2026 
presented in the General Assembly 2025 

In force 2026 after acceptance by the General Assembly 2025 

REMOVE For all disciplines the use of a mobile phone or other transceivers as GPS or detection equipment 

by the competitors during the competition is forbidden.  The Captain/Reserve may use a mobile phone or 

other transceivers as GPS, Radio etc outside the competitors fishing area.  

 

REGLEMENT GENERAL 

Page 18 art 3.04 

• Kayak Fishing 3 days (no training, no  one (1) reserve day) 4 hours min.  

Shore Angling 

Shore angling rules D, chapter 1: REMOVE 

 

Kayak Fishing 

2 Participation page 3 

Three teams consisting of 3 anglers per team are allowed to participate in this competition. Individual 
anglers are admitted for nations that cannot register a full team. A maximum of 3 full teams or 2 teams 
plus an individual (2 individuals already count as a team) can register. National or club teams are equivalent 
for the ranking. 

The championship consists of 3 matches of 4 hours duration, without a training day and with one (1) 
reserve day. 

  



Précisions concernant les règlements FIPS-Mer 2025 

En vigueur après l’Assemblée Générale en 2025  

 

En ROUGE ce qu’il faut enlever du règlement 

En VERT ce qu’il faut ajouter (préciser) 

 

Règlement Général 
 
Page 21 Art. 4.15  ENLEVER 
À l'entraînement (bateau) ou (bord de mer), le capitaine d'équipe peut de suite intervenir auprès de 
ses membres de l'équipe. Il peut également prendre part à l'action de pêche. 
 
Page 22 Art. 5.15 REMOVE 
Pour le jour d'entraînement, les équipes sont réparties sur les bateaux (par tirage au sort) selon le nombre 
de participants et la taille des embarcations. Il n'y a pas de tirage au sort pour les emplacements des 
participants sur les bateaux. 
 

Page 23 art. 7.02 
Les plages pour les compétitions en Bord de Mer doivent être indiquées dans la brochure. 
Les zones ne peuvent pas être changées, sauf en cas de dispositions de sécurité ordonnées par les autorités 
locales pour des raisons de sécurité, des marées extrêmements hautes ou conditions météorologiques. 
Ces changements peuvent seulement être faits par le Jury International en collaboration avec 
l’organisateur.  
C’est à l’organisateur de choisir les plages de compétition. Mais au moins une (1) semaine avant le début 
de la compétition, l’organisateur doit indiquer les différentes plages pour permettre aux participants de 
s’entraîner. La suite des plages pour la compétition doit être annoncée à la réunion des capitaines. Il est 
recommandé d’utiliser des plages différentes pour les quatres jours de compétition et le jour 
d’entraînement. 
Si l’on utilise la même plage pour deux ou plusieurs manches, les positions de pêche doivent être toujours 
aux mêmes places.  
 
Pour la Pêche en Bateau, les secteurs et zones de pêche, avec les points GPS, sont à inscrire sur une carte 
marine et à insérer dans la brochure.  
 
La confirmation des zones ou les modifications devront être communiquées au secrétariat FIPS-M pour la 
publication sur le site Web une semaine avant le début du championnat.  
 

• Les secteurs et zones de pêche sont à inscrire sur une carte marine.  

• Les accès aux lieux de pêche doivent être indiqués. Les zones ne peuvent être changées.  

• Les zones de pêche à soutenir bateau ne doivent pas dépasser une longueur de 3 miles sur 3 miles.  

• Pour la Pêche en bateau « Light Tackle » les zones nationales approuvées seront utilisées sur les 

différents sites avec une restriction de 1 NM à partir du bord.  

• En action de pêche les bateaux doivent respecter une distance minimale de 120 mètres entre eux et 

par rapport à la côte. 

 



Page 24 art 8.03 

L'utilisation d’appâts qui ne sont pas distribués par l'organisateur ou ceux donnés les jours précédents, 

entraîne la disqualification. Ceci n'est pas valable pour les leurres artificiels.  

Page 26 Art 10 

En cas qu’une équipe se retire (abandonne) pendant la manche, elle sera considérée «absente» et ne 

figurera pas dans le classement de ce jour (respectivement dans le classement final). 

Page 27 Art. 12 

En cas de protestation, le jury doit se réunir 1 heure au plus tard après la proclamation des résultats et 
prendre après 1 heure de délibération une décision qui est à respecter par chacun. 

 
Annexe 

L'utilisation d’appâts qui ne sont pas distribués par l'organisateur ou ceux donnés les jours précédents, 

entraîne la disqualification. Ceci n'est pas valable pour les leurres artificiels. 

 

Pêche en Bateau 

 
Page 4 Art. B6 

Des changements éventuels de la liste d’enregistrement doivent être communiqués aux représentants de la 

FIPS/M et à l’organisateur le soir de l’arrivée des équipes,aussi vite que possible, au plus tard avant la 

réunion des capitaines. 

 
Page 4 Art C2 
Le montage du bas de ligne est libre, il est possible d’utiliser aux avançons des matières attirantes comme 
les cuillères luisantes, les octopus, des perles colorées flottantes ou non flottantes (grandeur maximale 15 
mm), des plumes colorées, des pièces fluorescents, etc.  
Les hameçons sont en tout cas à munir d’appâts naturels remis par l’organisation. L’utilisation d’une bande 
élastique pour fixer les appâts à l’hameçon est permise. Par avançon on entend la partie du bas de ligne qui 
porte l’hameçon. Le bas de ligne ne peut pas dépasser la longueur de la canne utilisée, il peut être fait en fil 
métallique. 
Le compétiteur peut avoir près de lui des avançons » clipsables » de réserve sans appâts dans sa boîte de 
pêche. 
 
Page 7 point 23 
Ajouter  
Pour être valides, les poisons (execpté les congres) doivent être à bord du bateau. 
Page 15 Chap I 
En cas qu’une équipe se retire (abandonne) pendant la manche, elle sera considérée «absente» et ne 

figurera pas dans le classement de ce jour (respectivement dans le classement final). 

 

Chapitre C point 5 

 

Lors de la pêche en bateau seulement les appâts naturels sont admis, qui sont distribués le jour même par 
la direction de compétition de même qualité et en quantité suffisante à tous les concurrents avant le début 
de la partie du concours. 

 



Annexe 

L'utilisation d’appâts qui ne sont pas distribués par l'organisateur ou ceux donnés les jours précédents, 
entraîne la disqualification. Ceci n'est pas valable pour les leurres artificiels. 

 

Le commissaire fait partie de la compétition et doit respecter les règles de la compétition (par exemple, 

ne pas fumer). 

Peche en Bord de Mer 

 
 
Page 3 , chapter A, point6: 

1. Les championnats pour Jeunes (U16 et U21) doivent être pêchés à la lumière du jour. Les championnats 
pour Adultes devraient commencer au moins une heure avant la tombée de la nuit  

Tous les Champinnats de Pêche en bord de Mer doivent se faire pendant le jour et se terminer au plus tard 
au coucher du soleil. 

 

Shore Angling rules E, chapter 22 

Diamètre maximal au niveau du plomb 12 mm. 
 
 
Page 5 point 1 

Les plages pour les compétitions en Bord de Mer doivent être indiquées dans la brochure. 

Les zones ne peuvent pas être changées, sauf en cas de dispositions de sécurité ordonnées par les autorités 
locales pour des raisons de sécurité, des marées extrêmements hautes ou conditions météorologiques. Ces 
changements peuvent seulement être faits par le Jury International en collaboration avec l’organisateur. 
C’est à l’organisateur de choisir les plages de compétition. Mais au moins une (1) semaine avant le début de 
la compétition, l’organisateur doit indiquer les différentes plages pour permettre aux participants de 
s’entraîner. La suite des plages pour la compétition doit être annoncée à la réunion des capitaines. Il est 
recommandé d’utiliser des plages différentes pour les quatres jours de compétition et le jour 
d’entraînement. 
Si l’on utilise la même plage pour deux ou plusieurs manches, les positions de pêche doivent être toujours 
aux mêmes places. 
 
Chapitre H 
En cas qu’une équipe se retire (abandonne) pendant la manche, elle sera considérée «absente» et ne 

figurera pas dans le classement de ce jour (respectivement dans le classement final). 

L  Annexes + Art 36 (page 7) + Art 9 (page 9) 

L'utilisation d’appâts qui ne sont pas distribués par l'organisateur ou ceux donnés les jours précédents, 
entraîne la disqualification. Ceci n'est pas valable pour les leurres artificiels. 

12mm 



 

Pêche an Flotteur 

 

Construction de la ligne 

 

 

 

 

 

 

Kayak Fishing 

2. Zone de pêche 

La zone de pêche doit être délimitée avec 4 bouées bien visibles et avoir une grandeur suffisante pour 
permettre la pêche des kayaks. Chaque concurrent recevra une carte de la zone de pêche avec les 
coordonnés des quatre points. Une zone de réserve doit être prévue pour le cas d’un soudain changement 
de météo. 
Le bateau commissaire, présent tout le temps dans la zone de pêche, donnera le signal du début et de la fin 
de la manche et devra spécifier aux participant le canal VHF pour les communications. L’organisateur devra 
prévoir un bateau de sécurité chaque 12 kayak participants. 

 

En cas qu’une équipe se retire pendant la manche, elle sera considérée «absente» et ne figurera pas dans le 

classement de ce jour (respectivement dans le classement final). 

 

Big Game 
 

Page 4 art. 3.5 

Il est possible de remplacer un membre de l’équipe avant le début de chaque journée de compétition. Le 

remplacement doit être communiqué au Jury International. Un changement éventuel de la liste 

d’inscription doit être communiqué à l’organisateur à l’arrivée des délégations, au plus tard avant la 

réunion des capitaines. La fédération nationale doit indiquer le nom du pêcheur réserve lors de l’inscription 

de l’équipe (1 pêcheur réserve par équipe). Le capitaine peut être inscrit comme pêcheur réserve. 

 

Page 6 art.6.2 

La pige doit présenter deux mesures avec des couleurs différentes séparées de 25 cm pour établir la taille 

minimale des poissons. Première couleur pour la prise avec des appâts naturels et la deuxième, distant de 

25 cm, pour les prises avec leurres artificiels. 

Ligne 

Flotteur 

Plomb 

Hameçon 

OUI 
Ligne 

Flotteur 

Plomb 

Hameçon 

NON 



 

 

 

 

 

Page 6 art.6.4 

Image de la prise de la mesure  du poisson 

 

 

 

 

Page 7 art 7.02 ajouter à exceptions  

Exception: Toutefois, si un pêcheur est en action de pêche avec une prise effectuée avant l'arrêt de pêche, 

la continuité du combat est à confirmer à l’organisateur par radio avec indication du nom du pêcheur. Les 

autres lignes devront être retirées de suite de l'eau et du plat-bord du bateau. Le commissaire doit 

communiquer immédiatement l’heure de relâche qui doit se faire au maximum 1 heure après la fin 

officielle de la manche. En conséquent, le jury calculera et communiquera par radio le temps pour rentrer 

au port  

Page 8 art 8.1 

L'organisateur d'une compétition de la CIPS - FIPS/M doit mettre à la disposition de tous les concurrents 

des appâts naturels de même qualité et quantité à l'entraînement et pendant le concours. La distribution 

des appâts se fera par tirage au sort. L'utilisation d’appâts qui ne sont pas distribués par l'organisateur, ou 

des appâts supplémentaires des jours précédents, entraînera la disqualification pour la journée et en 

conséquence pour le classement final. (Ceci n'est pas valable pour les leurres artificiels.) 

Page 9 art. 10.3 

Le classement journalier s'effectuera au plus de points des prises effectuées par l'équipe. Pour toutes les 

équipes qui n’ont pas pris de poissons, leur place est calculée en prenant la somme du nombre de toutes 

les places restantes divisée par le nombre d’équipes sans poissons (Nombre arrondi vers le haut). Par 

exemple : 20 équipes inscrites. 14 équipes ont pris des poissons. Les 6 équipes sans poissons auront tous la 

place suivante : 15+16+17+18+19+20= 105/6 =17,5 → 18  

En cas que une équipe se retire pendant la manche, elle sera considérée «absent» et ne figurera pas dans le 

classement de ce jour (respectivement classement final). 

 

Page 11   B. Pêche à la traîne ajouter un point 4. 

Il est interdit de lancer l'appât 

Taille minimale (appâts naturels) 

25 cm 

Taille minimale (leurres artificiels) 

 

Mesure 



 

Page 14 art 6.3 

Pour toutes les catégories, la longueur du bas de ligne est limitée à 9 mètres. 
• Pour la pêche avec leurres artificiels, le bas de ligne peut être d’une seule pièce. 

• Pour la pêche avec appâts naturels, le bas de ligne doit être en deux pièces de ligne avec 
différentes résistances. La partie la moins résistante doit se trouver en connexion avec l’hameçon. 
Cette partie ne peut pas mesurer plus d’un (1) mètre tout compris. (= partie de rupture « fusible ») 

 
Art 17.10 

Un poisson est valide s’il a été bien identifié près du bateau et que le bas de ligne a été touché par les deux 

mains documenté par une vidéo continue. 

Les images subaquatiques ne seront pas prises en considération. Les images prises avec les smartphones 

doivent être transférées sur une carte mémoire pour être examinées sur l’ordinateur. Les images 

présentées sur le smartphone ne seront pas considérées. 

  



 

Propositions règlements 2026 
soumises à l’Assemblée Générale 2025 

En vigueur en 2026 après acceptation par l’Assemblée Générale 2025 

A ENLEVER Pour toutes les disciplines, l'utilisation d'un téléphone portable ou d'autres émetteurs-

récepteurs comme GPS ou équipement de détection par les concurrents pendant la compétition est 

interdite.  Le capitaine/réserve peut utiliser un téléphone portable ou d'autres émetteurs-récepteurs 

comme GPS, radio, etc. en dehors de la zone de pêche des concurrents. 

REGLEMENT GENERAL 

Page 18 art 3.04 

• Pêche en Kayak (pas d’entrainement  un (1) jour de réserve) 4 heures min.  

Pêche en Bord de Mer 

Shore angling rules D, chapitre 1: ENLEVER 

 

Pêche en Kajak 

Participation page 3 

Trois équipes à trois compétiteurs par équipe peuvent participer à ce type de compétition. Les pêcheurs 
individuels sont admis pour les nations qui ne peuvent pas inscrire une équipe complète. Au maximum 3 
équipes complètes ou 2 équipes plus un individuel (2 individuels comptent déjà comme équipe) peuvent 
s’inscrire. Les équipes nationales ou de clubs sont équivalentes pour le classement.  

Le championnat se déroulera en trois manches de 4 heures chacune, avec un (1) jour d’entrainement et 
sans jour de réserve.  


